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A Reformszövetség tagértekezlete. Az Ügyvédek 
Reformszövetsége csak a legutóbbi kamarai választás 
alkalmából vált szélesebb körökben ismeretessé, amid ön 
az i f jú ügyvédi generáció vezéreit hatalmas elánnal 
vitte be a kamarai választmányba; azonban ennek a 
szövetségnek immár több esztendős múltja van, amelyet 
nem pártpolitikai küzdelmekkel, hanem céltudatos mun-
kával és nemes törekvések követelésével telített meg. A 
Reformszöveség a háború után kikerült ügyvédek tábo-
rát igyekszik egyesíteni és pedig nevéhez híven, ügyvédi 
reformok kiküzdésének jegyében: azonban soha egy pil-
lanatig sem feledve azt, hogy e reformoknak nemcsak 
gazdasági téren kell az ügyvédség prosperitását fokoz-
niok, de egyúttal az ügyvédség igazi lényegét tevő etikai 
erőket is gyarapitaniok kell. 

A Reform,szövetség munkatere első sorban ankétek, 
tagér.tekezletek tartása, ahol mindenkor oly témák kerül-
nek megvitatásra, amelyek elsőrendűen gyakorlati jelen-
tőségűek és amelyek aktuálitásuknál fogva érettek a köz-
érdeklődésre. Legutóbbi tagértekezletét a szövetség a 
közmegbizatásak igazságos szétosztása, problémájának 
szentelte. Dr. Vészi Mátyás előadó ismertette álláspont-
ját és- azt a határozati javaslatot, amelyet e tárgyban a 
kamarai közgyűlésen kivánt előterjeszteni és amelyhez 
a Reform-szövetség támogatását kérte. A tagértekezleten 
felszólalók egyért-elmiileg magukévá tették az előadó 
álláspontját, annál is inkább, mert a Reform szövetség 
irásos programmja lényegében azonos elveket foglal ma-
gában, mint aminőket Vészi javaslatában előterjesztett. 
A tagértekezleten tudomásul vétték ugyan, hogy az ez 
évi kamarai jelentés érinti ezt- a kérdést és szót emel az 
ügyvédség kívánalmai mellett, azonban a probléma ma 
már annyira aktuális, hogy elérkezett annak az ideje, 
hogy ne csupán lagymatag módon, évről-évre néhány 
mondat hangoztatásával foglalkozzunk vele, hanem in-
dítson a budapesti kamara országo-s ügyvédi mozgal-
mat, a társkamarák és az ügyvédi intézmények, sajtó stb. 
bevonásával, amely az ügyvédségnek a közmegbizatások 
terén évek- óta hangoztatott jogos kívánalmait győze-
lemre viheti. 

A kérdés valóban nem u j és bár évtizedek óta azt 
várja az ügyvédség, hogy e téren az igazságügyi kor-
mányzat rendet teremt: a mai napig nem történt semmi 
célszerű reform. Fel kell tehát újból vetni a kérdést: 
miért függjön a biróság kegyétől avagy a sors szeszélyé-
től az, hogy melyik ügyvéd kapjon sokszor igen nagy 
jövedelmet, talán vagyont biztosjtó vagyon felügyelő-
séget, csödtömeggondnokságot, ügygondnoki és árva-
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széki kirendelést? Hogy mennyi kirivó méltánytalanság 
történt e téren, túlontúl ismeretes és legfeljebb azt a 
kérdést lehet felvetni ezzel kapcsolatban, hogy ha lehe-
tett a passziv jelentőségű ügyvédi megbízatásokat (párt-
fogói kirendelések) a kamarai autónom szervekre biznj; 
miért lehetett az egyes ügyvédekre nézve sokszor exis-
tenciális jelentőségű adózást autonomia ut ján megoldani 
(forgalmi adók, kamarai járulékok stb.) akkor csupán az 
a kérdés, hogy ki kapjon több-kevesebb értéket jelentő, 
aktiv közmegbizatást: ez ne lehessen a kamara autonó-
miájára bizható? Azt hisszük, hogy ha ebben a kérdés-
ben az országos ügyvédi közvélemény kellő nyomatékkal 
hangoztatja érveit, ezek elöl az igazságügyi kormányzat 

' nem fog kitérni, annál inkább, mert oly miniszterünk 
van, aki megígérte, hogy minden jogos törekvést valóra 
fog váltani. 

Yészi Mátyás indítványát a kamarai közgyűlés a 
választmányhoz utasította s most már a kamarai vezető-
ségen múlik, hogy a felvetett probléma a lomtárban he-
verjen-e tovább is, avagy minél előbb az országos ügy-
védség érdeklődésének homlokterébe kerüljön. Abban 
azonban bizonyosak vagyunk, hogy ha az ügyvédség 
megfelelő eréllyel síkra száll ezeknek az évtizedek óta 
hangoztatott panaszoknak orvoslásáért, nem lesz oly 
akadály, melyet le ne tudjon győzni. F. P. 

A Magyar Jogászegylet gazdaságjogi intézete, amelynek 
fő fe lada ta az, hogy a M a g y a r Jogászegyle t cé l j a inak kere-
tében tanulmányozza a m a g y a r közgazdasági élet és jog-
a lkotás kapcsola ta i t és odahasson, hogy a gazdaság i élet és 
a joga lkotás fej lesztése egymássa l összhangban tö r tén jék , a 
m. kir . külügy, ' igazságügy, kereskedelemügy, pénzügy és 
fö ldmivelésügyi minisz terek kiküldötteinek, a fon tosabb 
érdekképviseletek képviselőinek, va l amin t a haza i közgazda-
sági és jogélet számos előkelőségének jelenlétében 1929 ápr i -
lis hó 19.-én t a r t o t t a meg a lakuló ülését. Az ülés t Dr . Szászy 
Béla m. kir. igazságügyi á l l amt i tkár , a M a g y a r Jogászegy le t 
elnöke ny i to t t a meg és i smer te t te az Intézet cél ja i t . 

Ezu tán Dr . báró Korányi F r igyes , a Gazdaság jog i In té -
zet t iszteletbeli elnöke mondot ta el ünnepi f e l ava tó beszédét. 
A gazdasági élet á l lapotával , jó vagy rossz á l l apo táva l — 
ú g y m o n d — él v a g y bukik a nemzet és azér t a n n a k legcél-
szerűbb szabályozása eminens nemzeti érdek. Ezt az érdeket 
a j og tudomány csak akkor szolgálhat ja igazán jól, h a t á r s u l 
veszi m a g a mellé nemcsak a közgazdasági t udomány t , h a n e m 
a közgazdasági gyakor l a to t is. A modern é le t tan m a m á r 
elképzelhetetlen a vegyész közreműködése nélkül, a m o d e r n 
gazdasági joga lkotás nem lehet tökéletes a gyako r l a t i köz-


